
PAKS VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐTESTÜLETE

Szám: 11/2022.

JEGYZŐKÖNYV

Készült: Pakson, Paks Város Önkormányzata Képviselő-testülete 2022. augusztus 23-án 
(kedden) 9 órai kezdettel megtartott rendkívüli üléséről

Az ülés helye: Városháza földszinti nagytermében

Jelen vannak: Szabó Péter polgármester
Leber Ferenc alpolgármester
Szántó Zoltán alpolgármester
Antóni József Jánosné (később érkezett)
Barnabás István
Heringes Anita
Horváth Zoltán
Kudorné Szanyi Katalin
Mezősi Árpád
Pálmai Klára
Spiesz József
Ulbert Sándor (12 fő képviselő) és

Dr. Blazsek Balázs címzetes főjegyző
Dr. Sátor Vera aljegyző

A képviselő-testület ülésére meghívottak és megjelentek:

Keresztes Éva Pénzügyi Osztály vezetője 
Tubáné Bénák Ibolya Hatósági Osztály vezetője 
Péterné Iker Ivett Humán Osztály vezetője 
Misóczki Anikó Pályázati Osztály vezetője
Mireider László Műszaki Osztály vezetője
Pámer Petra Polgármesteri Titkársági Osztály vezetője
Hanoi János Turisztikai, Városmarketing és Kommunikációs Csoport 
vezetője
Elekné Csollány Éva Városfejlesztési és Várostervezési Csoport vezetője 
Demény Nikoletta Városfejlesztési és Várostervezési Csoport 
városfejlesztési referens
Tomolik Gabriella Jegyzői Titkársági Csoport vezetője

Szabó Péter polgármester: Köszönti a rendkívüli képviselő-testület ülésén megjelenteket. 
Jelenléti ív alapján megállapítja, hogy a képviselő-testület határozatképes, mivel a 12 fős 
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testületből 11 fő megjelent. Nincs jelen Antóni József Jánosné képviselő asszony, akijelezte, 
hogy késve érkezik az ülésre. Mivel a képviselő-testület határozatképes, az ülést megnyitja.

L Napirend elfogadása előtt:

Kérdés, közérdekű információ, közérdekű bejelentés, nem hangzott el.

II. Napirend elfogadása:

Szabó Péter: A kiküldött meghívóban jelzett napirend tárgyalását javasolja azzal a 
módosítással, hogy az 1. napirendi pontot vegyék le a mai ülés napirendjéről, és vegyék fel 
a napirendre a később kiküldött anyagokat:

5.1. „Döntés a viziközmű társaság integrációjának előzetes szándékáról”, mely az 1. 
napirend helyére kerülne, mely után az

„5.2. A Protheus Holding Zrt. vezérigazgatójának megválasztása” napirendi pont 
következne és utána a meghívóban szereplő napirendi pontok.

Kérdés, hozzászólás:

Heringes Anita: A faliújságot végigpásztázva bizottsági ülés után akkor vette észre, hogy a 
nyílt licit eljárás időpontja megváltozott a ma reggel 8 óráról 13-ára kerül át, ez az oka e 
annak, hogy leveszik, a napirend elmarad? Mert a bizottsági ülésen kérdezte polgármester 
urat, akkor mondta, hogy van licit ma, de akkor gondolja változott azóta ez a dolog, és ez e 
az oka annak és hogyha a következő testületi ülésen - már gondolja normál testületi ülésen 
- tárgyalják majd, akkor majd lehet-e, hogy a szerződés tervezetet megkapják-e 
mellékletként, mert hogy most ugye nem volt, nem lett volna rá lehetőség.

Szabó Péter: Köszöni szépen. Valóban. Az eredeti, még februárban elfogadott ülésrend az 
valóban szeptember 7-én volt, de szeptember 14-én lesz a következő rendes testület ülés. 
Képviselő asszonynak válaszolva, valóban arról van szó, hogy ugye kitolták a licit eljárásnak 
a határidejét szeptember 13-ra. És valóban a szeptember 14-i testületi ülésen döntenének 
majd erről.

További kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

Szabó Péter: Szavazásra bocsátja a napirend elfogadását.
A képviselő-testület -10 igen, 1 nem szavazattal - elfogadta az alábbi napirendet:

1. Döntés a viziközmű társaság integrációjának előzetes szándékáról
Előadó: Szabó Péter polgármester
véleményező: Jogi, Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság, Gazdasági Bizottság

2. A Mező föld víz Kft. társasági szerződésének módosításához felhatalmazás adása 
a polgármester részére
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Előadó; Szabó Péter polgármester

3. A Protheus Holding Zrt. vezérigazgatójának megválasztása
Előadó; Szabó Péter polgármester
véleményező: Jogi, Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság, Gazdasági Bizottság

4. Ingatlan tulajdonszerzés (tehermentesítő feltáró út és a Györkönyi utca 
korszerűsítéséhez kapcsolódóan)

Előadó; Szabó Péter polgármester
Véleményező: Jogi, Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság, Gazdasági Bizottság

5. Döntés a Környezeti vizsgálat lefolytatásának mellőzéséről (Városi csomag - 
Teljes eljárás)

Előadó; Szabó Péter polgármester 
véleményező: Városépítő Bizottság,

Ili. Napirend tárgyalása;

1. Döntés a viziközmű társaság integrációjának előzetes szándékáról
Előadó; Szabó Péter polgármester
véleményező: Jogi, Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság, Gazdasági Bizottság

Szabó Péter; Ismerteti az írásos előterjesztés lényegét és a határozati javaslatot Felhívja a 
képviselő-testület figyelmét, hogy a hetedik oldalon található ütemtervre szeretné, ha 
fókuszálnának, ami úgy szól, ezt viszont szeretné ismertetni az előzetes félreértések 
elkerülése végett, hogy itt miről is döntenek és mikor döntenek és milyen formában 
döntenek akár a rendkívüli testületi ülés is nyilvános. Tehát a nyilvánosságot mindig 
biztosítják, de ugye itt, hogy ne legyenek félreértések, azért ő ezt fontosnak tartja elmondani 
azt most is, ezen a nyilvános testületi ülésen, hogy elsőként előzetes nyilatkozat 
megtételére van szükség a Nemzeti Vízművek Zrt. felé az integrációs szándékról. Ez 
augusztus 31-e. Itt még szó sincs arról a döntésről, hogy esetleg, ami majd a későbbiekben, 
amiről majd a későbbiekben egyébként szó lesz, meg az előterjesztésben is szó van, hogy a 
viziközmű vagyon átadásáról kellene dönteniük. Nem. Augusztus 31-ig arról kell dönteniük, 
hogy az integrációs szándék megvan-e az önkormányzat részéről. Azaz elkezdik a 
tárgyalásokat majd szeptemberben a Magyar Állammal. Aztán szintén augusztus 31-ig kell 
adatot szolgáltatni a hiány összegéről a Nemzeti Vízművek Zrt. felé. És ezt követően kerül 
csak majd sor - szeptember 20-ig kell arról döntést hoznia a képviselő-testületnek, - hogy a 
tulajdonosi jogkört érintő kérdésekben kell megküldeniük a Nemzeti Vízművek Zrt. részére 
a döntésüket. És aztán október 1-ig szintén taggyűlési, a társaság közgyűlése és taggyűlése 
döntéseinek a meghozatalára van szükség és ennek megküldése a Nemzeti Vízművek Zrt. 
felé. Nyilván a taggyűlési döntés az már a képviselő-testületi döntés értelmében születik 
majd. Annak a képviselő-testületi döntésnek a felhatalmazásával fog majd minden 
polgármester egyébként a taggyűlésen dönteni. A fenti folyamatok esetében, ha ezek 
megtörténnek, a vagyon állami tulajdonba kerülésének és ezzel az ellátási felelősség 
átvételének az időpontja folyamatos, de legkésőbb november 1-ig kell ezt megtenniük. Itt 
az utolsó gondolatra azért szeretné felhívni a figyelmet, hogy valóban a vagyon állami 
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tulajdonba kerülne az önkormányzati viziközmű vagyon összessége, de ez azzal is jár az 
önkormányzatok felé, vagy azzal is kedvező az önkormányzatok felé, hogy az ellátási 
felelősség is átvételre kerül, illetve a jelenlegi helyzete egyébként nemcsak a Mezőföldvíz 
Kft.-nek, tehát nemcsak az ő viziközművüknek, hanem szinte az ország összes 
viziközművének olyan állapotban van, de most beszéljenek a övékről, amely egy milliárd 
feletti veszteséggel működik. És hát ezt ő azt gondolja, hogy Paks Város Önkormányzata, de 
a Mezőföldvíz Kft.-hez tartozó többi önkormányzat sem tudja már vállalni az ezzel járó 
felelősséget, illetve azt, hogy folyamatos tőke emelésekkel egészítsék ki és tartsák életben 
a Mezőföldvíz Kft.-t. Tehát erre egyik önkormányzat sem képes. Ugye ráadásul Paks városa 
több mint 90 százalékban tulajdonos, így ennek megfelelően természetesen a vagyoni, vagy 
a tőke emeléskor ugye ezt figyelembe kellene venniük. Tehát erre Paks Város 
Önkormányzata már, ő azt gondolja, hogy képtelen. Úgyhogy ezen ütemterv szerint kellene 
majd itt haladniuk és akkor ugye visszatérve amelyik napirendi ponttal akarta kezdeni, 
tehát most majd a következő napirendi pontban arról kellene dönteniük, hogy ehhez az 
integrációs szándékról kellene dönteniük, és hát ugye a tisztelt képviselő-testület, ha 
felhatalmazná őt azzal, hogy ezt a folyamatot megkezdjék, megkezdje a tárgyalásokat.

Kérdés, hozzászólás:

Heringes Anita: Előző rendkívüli testületi ülésen ő ezért vetette fel egyebek napirendi pont 
között, hogy erről a kérdésről beszéljenek, mert ő akkor is azt gondolta, hogy testületi ülés 
elé kell jönnie. Akkor ugye polgármester úr azt mondta, hogy azért nem jött eddig, mert 
hogy nincs jogi relevanciája a dolognak. Rá egy órára meg lett. És újra összehívtak egy újabb 
testületi ülést rá. Ő az erőszakos államosítással nem ért egyet. Tudja, hogy vannak 
képviselők, akik igen, de ő nem. Ö azt zsarolásnak tekinti, amikor a magyar állam azt 
mondja, hogy augusztus 31-ig mondd meg, hogy te beszállsz-e egy eljárásba. Melynek 
részlet szabályait még nem mondom meg. Add oda ingyen a teljes vagyon ódat, és én majd 
fenntartom. Nekem ez egy nagyon-nagyon rossz időszakot idéz. Amelyet ő nem hitte, hogy 
megfogélni. Szerinte miután ennek a kormánynak sikerültteljesen kivéreztetni a viziközmű 
szolgáltatókat, a csatorna adóval tönkre tenni, a közműadóval tönkre tenni ezeket a 
cégeket, most egy kivéreztetett céget nincs más lehetősége egy önkormányzatnak, 
minthogy ingyen és bérmentve teljes vagyonával együtt átadjon. Ő nem hisz abban, hogy 
egy országosan működtetett szervezet jobb gazda, mint egy önkormányzat. Miután az 
önkormányzat is a magyar polgárok, állampolgárok, adófizetők pénzéből tartja fent cégjeit, 
és a magyar állam is, ezért ő nem látja, hogy mivel jobb az, hogyha ők ezt központilag teszik 
meg. Hacsak nem a profitorientált rész kimentése után majd működtet az állam egy nem túl 
jól működtethető rendszert és lesz majd, aki nagyon jól jár ebből. Láttak már nagyon sok 
szektort, aki így kivéreztetve egyszer csak jól járt. Pl. a hulladék gazdálkodás. így ő ezt nem 
fogja tudni támogatni. Érti, hogy nagyon rossz helyzetbe kerültek már. Érti, hogy 
megmondták azt is, hogy ha nem szállnak bele és nem adják el a vagyonukat akkor nem 
tudják támogatni a rezsi különbözetet. De azt, hogy ma itt tartanak azt a mostani magyar 
kormánynak köszönhetik mindannyian. Úgyhogy ő nem fogja támogatni ezt a két 
előterjesztést.

Barnabás István: Nem akarja elmondani ő is ugyanezt, amit a Heringes képviselő asszony 
az előbb elmondott, de tulajdonképpen az ő véleménye teljesen megegyezik ezzel. Inkább 



5

másról beszélne ugyanezzel kapcsolatban. Arról beszélne, hogy valaki nem mondott igazat, 
vagy most nem mond igazat. Néhány hónappal ezelőtt Ulbert Sándortól a Mezőföldvíz Kft. 
Felügyelő Bizottság elnökétől győzelmi jelentést hallottak, hogy micsoda nagyszerű üzleti 
évet zárta Mezőföldvíz Kft., ennyire jó még soha nem volt. És hát remekül megy minden. Ez 
az álláspontja úgy látszik megváltozott, vagy a polgármester úr álláspontja, aki ezzel 
egyetértett, megváltozott az elmúlt két-három hónap alatt. Miután jött az ukáz, a 
pártfeladat a párt ukáza, hogy igen is ezt a vagyont most einstandolni fogják, ezt most 
megszerzik, kihasználják a mostani zűrzavaros időszakot. És ugyanaz lesz ezzel is, vagy 
hasonló lesz ezzel is, ennek a vagyonnak is a sorsa, mint pl. az előbb említett hulladék 
gazdálkodás sorsa, ahol ugye megszerezték vagy egy-két kiválasztott FIDESZ-es 
oligarchához tartozó cég végzi most már országos szinten, vagy hatalmas területek szintjén 
az ellátást, és az ellátás azt látják, hogy milyen lett. Nem lett jobb. Rosszabb lett. Tehát 
valaki nem mond igazat. Ugyanez van most egyébként most az autópályákkal, az 
autópályák állami vagyonrészét vagyonkezelésbe adták Rogán Antal cégjei valamelyikének. 
Tehát szépen az állam ráteszi a kezét mindenféle vagyontárgyra, ami ebben az országban 
van. Most éppen az önkormányzatok vagyonát nyúlják le. Tárgyalások? Miféle 
tárgyalásokról beszél a polgármester úr. Itt ukáz van. Még csak jogszabályt sem hoztak 
ennek az einstandolásnak a megvalósítására, hanem a Nemzeti Vizmű Zrt. honlapján 
megjelent ennek az integrációnak a menetrendje. Egy ukázként. De semmiféle jogi 
relevanciája szerinte nincs. Bár ő nem jogász. Mindenesetre azt összegezhetik, hogy az állam 
a lehető legrosszabb tulajdonos. Tehát azt mondani, hogy az ellátás biztonság majd javulni 
fog, az egy hatalmas nagy hazugság. Ami az előterjesztésben van. Egyébként az előterjesztés 
az simán át lett ollózva ennek az integrációs honlapnak, ami a Nemzeti Vizmű Zrt.-nek a 
honlapján elérhető, a sok szövegéből, onnan lett kiollózva. Lásd csak, hogy milyen 
tulajdonos az állam csak az ő példájukkal, jobb lett az iskoláknak a helyzete mióta állami 
tulajdonba került a működtetésük az elmúlt 10 évben? Nem lett jobb. A paksi iskolák 
helyzete csak rosszabbodott. Nézzék meg, hogy milyen az egészségügy helyzete 
Magyarországon. Milyen állapotban vannak a kórházaik. Na hát ez lesz. Semmivel nem lesz 
jobb a viziközmű ellátásnak a biztonsága. És még egy dolog. Most úgy döntenek egy 
vagyonról, egy hatalmas nagy vagyonról, a paksi embereknek a vagyonáról, itt a ’70-es ’80- 
as években, amikor az utcákat betonozták, a lakosság munkájával, a lakosság 
hozzájárulásával akkor bizony, akkor épültek ki a viziközművek is, abban is dolgozott a 
lakosság. Egy csomó paksi embernek a kétkezi munkáját most a többség odaadja az 
államnak, ingyen és bérmentve. Itt úgy döntenek erről a vagyontárgyról, hogy nem is 
ismerik nem is terjesztik elő a tényleges gazdasági helyzetét a cégnek, ez nem egy gazdasági 
helyzet beszámoló, hogy azt mondják, hogy rossz a helyzet. Meg egymilliárdos éves 
finanszírozás kellene. Akkor igen. Lássák a számokat, lássák a táblázatokat. Lássák az 
adatokat. Egyelőre ennyi, de majd még élni fog a második felszólalási lehetőséggel is.

mbert Sándor: Ha már meg lett szólítva, akkor tegyék egy kicsikét rendbe a dolgot. Amit a 
Barnabás képviselő társa megemlített, az egy 2021-es év állapota. A 2021-es év állapota és 
a 2022. év állapota és a lehetőségei szerinte egy lapon nem lehet említeni a kettőt. Senki az 
égadta világon nem gondolta volna azt, hogy ilyen energia áremelések lesznek. És ez így fog 
végbemenni, mint ahogy jelen pillanatban érinti a vízmüvet Is. Ha ezt a részét nézi a 
dolognak, akkor kicsit el kellene gondolkodni azon, hogy ő mit Is mondott. Az előző 
felszólalásában a vízmű felé. És azt a felszólalást a mai napig is állja. Jelen pillanatban az 



6

áram és az üzemanyag helyzete és az anyag árak és annak beszerzési része, ha azt mondja 
10-15 %-kal feljebb ugrottak, akkor nem mond olyat, ami nem igaz. Jelen pillanatban 
egyetlen egy dolgon kell elgondolkodniuk, az pedig a következő, hogy ezt a vízmüvet, ami 
ezáltal meghozott üzemanyagár és az áramdíjon felül pluszban még, ami hozzájött, ami 
mindig egyik generálja a másikat, önmagában elgondolkodni rajta, hogy tudják-e 
finanszírozni vagy nem tudják finanszírozni. Lehet itt menni felfelé meg oldalra meg 
bármerre meg felelősségre vonni embereket, de ő úgy érzi, hogy 2010-ben amikor 
elgondolkodtak az egész dolgon a Barnabás képviselő társával és még jegyző úr és még 
Spiesz képviselő társa volt, persze mindenki azt akarta, és azt szerette volna, hogy legyen 
meg a vízmű megoldása és lehetőleg itt legyen a központja. Ö azt a mai napig büszkén viseli 
arra, hogy ezt hála istennek akkor sikerült megoldani. De az akkori körülmények és a 
mostani körülmények között nem is lehet még párhuzamot vonni sem. Ő szeretné, hogyha 
egy kicsikét lojálisabban néznék végig, és arról az oldalról néznék, hogy honnan lehet 
egyáltalán ezt a hiányt, vagy ezáltal lévő hiány, ami az áramdíjjal és az üzemanyag díjjal, ami 
önmagában teszi a vízmüvet veszteségessé, hogyan lehet kigazdálkodni. Akkor 
beszélgessenek el erről az oldaláról és akkor szerinte minden másképp fog kijönni, 
minthogy ki akar itt államosítani, meg hogy akarnának. Ö jelen pillanatban nem lát attól 
jobb dolgot, minthogy ezt a veszteséget, ami önmagában ez idézte elő és arról még nem is 
beszélek, hogy miért nem lehet ezt másképp valahogy megoldani, mert innen nem tudják. 
Ezt az állam a gondolatuk szerint, majd meg fogja tudni oldani. De ő abban is biztos, hogy 
önmagában ha azt a részét nézik, hogy ez hogyan megy végbe ez a folyamat és mit tesznek 
érte, ezt nyugodtan nekiállhatnak és megbeszélhetik, de ne hagyjanak ki belőle semmit az 
égadta világon. Mert jelen pillanatban ideáig se fizetett - most durván beszél - az 50 település 
közül csak három, az Paks volt, Dunaföldvár és Bonyhád. És a többi még mindig nem fizette 
be még azt a részét, amit kellene, mert azt mondják, hogy majd megcsinálják a nagyok, mert 
úgyis el fog folyni a csőben a víz, meg ki tudja nyitni a csapot, meg le tudja húzni a WC tartályt 
is. Szóval igazából ezt így kell ebbe gondolkodni és ezt kell végignézni. Ha valaki látja azt a 
lehetőséget, hogy ezt tudják valahonnan finanszírozni, vagy valahogy megoldani, akkor ezt 
nyugodtan megpróbálhatják és átbeszélhetik az egészet. Csak ő ezt jelen pillanatban nem 
látja. És azt nem hiszi, hogy ez az ő hibája, vagy a testületüknek a hibája. Jelen pillanatban.

Pátmai Klára: Hát feje tetejére állt a világ. Szocialista képviselők küzdenek az államosítás 
ellen. Mert hogy az állam nem jó gazda. Hát ezt valamikor a ’90-es években az SZDSZ fő 
ideológusa Kuncze Gábor mondta, hogy az állam nem jó gazda. Igen is vannak területek, 
ahol az állam jó gazda. Ilyen az energia szektor is többek között. És az ellátó rendszereknek 
a fenntartása is. A Paksi Vízműnek és egy csomó vízműnek az országban felmérték a 
helyzetét és lehet látni, hogy mindenhol probléma van. Igenis az állam az, aki Ilyenkor 
mindenféle eszközt be tud vetni, hogy működőképes legyen. Nem szeretne három napos 
vízszünetet. T udják, ha pár órára leáll, hogy mit jelent. Mindenkinek kell tudnia, hogy a paksi 
vízmű rendszer, a lent levő csöveknek, konkrétan a földben lévő csövek milyen állapotban 
vannak. Katasztrofális helyzetben vannak. Egy puskaporos hordó tetején ülnek. 30 éve a 
város nem tudja megoldani a vízmű rendszernek a helyreállítását. Tudják, hogy mibe kerül 
ez, ez elhangzott itt az előbb. Most nem az a lényeg, hogy mennyi az adósság. Egyszerűen 
nem tudják rendbe tenni 30 éve. Látott olyan katasztrofális helyzetet, amikor ember 
majdnem meghalt, mert kidőlt a ház fala egy csőtörés miatt. Látta most a Kálvária utca 
felújítása során, hogy milyen főnyomócsövet ástak ki a földből. Bizony rozsdás volt és 
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lyukas. Ezeket nem tudják. Nincs olyan hónap, hogy a Kossuth Lajos utcában ne legyen 
csőtörés. A Péter utcáról már nem is akar beszélni. És még mindig nem tudják megoldani. 
Igen is állami segítségre van szükségük, igen is szükséges az, hogy a hónuk alá nyúljon az 
állam. Szó sincs zsarolásról. Ő még nem látott olyan pályázati kiírást, aminek ne lett volna 
határideje. Csatlakoznak vagy nem csatlakoznak, ez teljesen a képviselő-testület döntésén 
áll. A józan belátásukon, hogy elfogadják ezt a mentőövet vagy nem. Miféle vagyon 
átadásról beszélnek? Rozsdás csövekkel van tele a város alja. A földbe ott vannak ezek. És 
bármikor szakadhatnak, törhetnek, mehetnek szét. Miről beszélnek? Nem is érti. Egyáltalán 
nem érti ezt a mentalitást, hogy ilyennel jön most az ellenzéki oldal, hogy hatalmas vagyont 
adnak át. Egy olyan vagyont adnak át, ami alig akar működni. Műszaki segítséget fognak 
kapni. Anyagi segítséget fognak kapni. Hol van itt vagyonvesztésről szó? Ő jó szívvel fogja 
megszavazni ezt a csatlakozást. Egyelőre egyébként csak ennyiről van szó. Szó nincsen 
zsarolásról. Meg titkosságról. Nyilvánosság van.

(Antóni József Jánosné képviselő megérkezett az ülésre, jelen van 12 fő képviselő)

Heringes Anita: Mennyi most a cégnek most a vagyona, névértéke? Mennyit ér ez a cég, ha 
erre kaphatna választ Ulbert úrtól, vagy polgármester úrtól, mert hogy ez azért nem kis.... 
vagy igazgató úrtól? Tehát ez nem kis vagyonuk. Eleve a víz nem kis vagyonuk. És tegyék 
hozzá tényleg azt, hogy ő azt tényleg zsarolásként éli meg, hogyha nem mondanak részlet 
szabályokat, előre jelentkezni kell, és nem tudja, hogy mire. Ez tényleg egy olyan furcsa 
világ, amiben ő nem élt, lehet, hogy ez megszokásból másoknak rendben van, neki nincs. És 
ő nem is akarja, hogy az ő gyereke majd ilyen világban nőjön fel. Ő nagyon fog azért küzdeni, 
hogy ez az ország visszaalakuljon egy demokráciává. Mert ez ma nem az. Megjátsszék a 
demokráciát. Ha 715 milliárd forint van a Vodafone megvásárlására, akkor azt el lehetett 
volna költeni a rezsi csökkentés megvédésére. Vagy a viziközmű társaságokra, vagy csomó 
mindenre, ami számára sokkal fontosabb, mint egy piaci alapon működő cégnek a 
megvásárlása. Itt vannak az értékrendbeli különbségek. Neki a vizi vagyonuk fontosabb. És 
igen ő nem fogja a szavazatát adni ahhoz. Mert ő nem akar 10 év múlva magyarázkodni, 
hogy ezt hogyan adták el. Érti, hogy tönkretette ez a kormány a viziközmű szolgáltatást, érti, 
hogy tönkrementek ezek a cégek, de akkor aki lojális ahhoz a rendszerhez, az adja hozzá a 
szavazatát, ő nem fogja.

Barnabás István: Kicsit reagálva az elhangzottakra. Tehát ő megérti azt, hogy Pálmai Klára 
képviselő asszony még az életében nem járt a szennyvíz telepen, nem járt a víz kivételi 
művekben, hogy rozsdás csövekről beszél, de nem, ez a vagyon nem rozsdás csövekből áll, 
ez egy fejlett technológián alapuló vagyon, aminek egy része abszolút elavult, valóban. Egy 
része pedig abszolút modern. Hiszen az európai unió több mint 1 milliárd forintos 
támogatásából tizen valahány évvel ezelőtt, 1 milliárd forintos támogatásából épült meg a 
korszerű új szennyvíz telep. Pl. Ulbert képviselő úr azzal kezdte a hozzászólását, hogy tegyék 
egy kicsit rendbe a dolgokat. Hát jó lett volna, ha ő, mint felügyelő bizottsági elnök rendet 
tartana a cégénél és valóban ott rendbe kellene tenni egy csomó dolgot. 2021-ről beszélt, és 
hogy 2022-ben mennyire drasztikusan romlott 2021-hez képest a rendszer. Igen romlott, 
mert nem pályázták meg időben nem pályáztatták meg időben, a villamos energia 
beszerzést. Ugye elő volt minden készítve az év elején, azzal, tavalyi évről beszél, tavalyi év 
elején, hogy a Kiskunvízzel közösen egy konzorciumban fogják megtendereztetni a 2022-es 
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évben a villamos energia beszerzését Valamikor az első negyedévben. A Mezőföldvíz ebből 
kiszállta Kiskunvíz az vett tavaly első negyedévben olcsón villamos energiát. Semmi gondja 
nincs az idén. Tudják finanszírozni a céget. A Mezőföldvíz az valamikor novemberben 
tendéreztetett csillagászati áron, ezt tavaly nyáron lehetett látni, hogy a villamos energia 
árak azok teljesen elszállnak Európában. Nem a háborútól szálltak el. Ezek már tavaly 
nyáron elkezdtek felfelé menni. Igen nagy sebességgel. És végül is olyan költséggel sikerült 
ezt a tendert lebonyolítani egy fél év múlva, hogy kapásból éves szinten sok száz millió, nem 
egy-kétszáz millió, hanem itt 500 millió feletti negatív eredményt okoz a Mezőföldvíz 
gazdálkodásában. Hát pl. ezt kellett volna rendbe tenni időben lefolytatni a villamosenergia 
beszerzést és az idén semmi gondjuk nem lenne. Ennek ellenére ugye a Mezőföldvíznek az 
új ügyvezetője az idén már azzal jött, a tavalyi nagyszerű év után, hogy vegyenek fel 1,1 
milliárd hitelt, vagy adjanak erre engedélyt. Kérjenek engedélyt a kormánytól és utána 
adjanak rá engedélyt. Pl. kíváncsi lenne, hogy ezt a hitelt felvették-e és ki ennek a készfizető 
kezese? Vajon Paks Önkormányzata-e a kezes? Ebben a hitelben. De majd a következő 
napirendi pontnál majd felteszi a konkrét kérdéseit. Tehát ő ezt a szöveget, amit elmondott 
az Ulbert képviselő úr, hogy senki sem gondolta, hogy ilyen energia áremelések lesznek, 
lehet, hogy két évvel ezelőtt valóban senki sem gondolta még. De tavaly nyáron ezt már 
tökéletesen lehetett látni és tökéletesen lehetett tudni, és ennek ellenére nem vették meg 
időben az energiát, elkésve vették meg az energiát, és ez okozza az idei veszteséges 
gazdálkodást elsősorban. Nem a háború, nem valami külső csillagállás, hanem ez, az Ő 
hibájuk. Köszönöm.

Heringes Anita: Kérdése volt polgármester úr.

Szabó Péter: Perlik Tamás urat kérné meg, hogy válaszolja meg képviselő asszonynak a 
kérdését.

Perük Tamás: Több kérdés felmerült és ezekre ő szívesen ad választ. Egyrészt egyetértve 
avval amit felügyelő bizottság elnöke jelzett. 2021-es év és a 2022-es évet ne hasonlítsák 
össze. Azt szerinte senki nem tudta, hogy februárban háború tör ki és ez mai napig tart. Ez 
teljesen átrendezte az egész gazdasági helyzetet. Neki ügyvezetőként azért a felelősségi 
körét szeretné tisztázni. Ugye alapvetően a likviditási helyzetet kell megteremteni a 
vállalatnak és a szolgáltatásnak a zökkenőmentes működését kell biztosítania. Számára a 
legfontosabb az, hogy az ellátási területen lévő viziközmű rendszer az működjön, az itt 
dolgozó Dunaújvárossal együtt több mint 300 dolgozó és mögötte a családok megkapják a 
munkabérüket. Azok a piaci mozgások, amikről itt viszonylag sok szó hangzott már el az 
energetikai átárazás, nevezzék háborús inflációnak, ami begyűrűzött ebben az évben 2022- 
ben az országba, ezek olyan szintű áremelést jelentettek, és ez nemcsak az energetikai 
oldalon, nemcsak az anyag oldalon, hanem a munkabér oldalán is, amit egyébként az 
elmúlt években még az elődjeim sosem vizsgáltak, hogy egyébként a munkabér 
tekintetében hogyan áll a Mezőföldvíz. Hogy tudja megtartani a munkaerőt és hogyan tudja 
ezeket a kollegákat, szakképzett kollégákat a rendszernek a működtetésére biztosítani. 
Barnabás úr már a múltkor is megszólította az áram beszerzés tekintetében. Ezt egy 
megfelelő szakhatóság egyébként vizsgálja ennek a körülményeit, csak szeretné jelezni. 
Ugyanis amikor átvették a céget, valóban volt egy, ma már tudják, hogy előkészítetlen 
állapotban lévő beszerzési folyamat. A Mezőföldvíz és akkor kinyitja ezt picit ezt az ajtót és 
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aztán egyébként bármikor hajlandó erről hosszabban beszélgetni és a dokumentumokat 
átadni. Nem rendelkezett energetikussal, amelynek következtében az ott lévő előkészített 
anyag kifejezetten gondolat jelek között szerepel az előkészített. Nem volt pontos. Sem 
mennyiségben nem, sem a fogyasztási helyeknek a változásában sem. Egyeztetett a 
szolgáltatóval is, akik egyébként a Barnabás Úr által említett viziközmű cégnek adta a 
kedvező árat, egyébként tavaly júniusban kötötték meg a szerződést. Annyiban tér el a 
formális metodikától ez a fajta szerződéskötés és hadd mondjon erről két mondatot, hogy 
a klasszikus értelemben vett közbeszerzési törvénynek a betartása nélkül sikerült azokat a 
számokat produkálni. Nekik nyílt uniós eljárást kell lefolytatniuk ahhoz, hogy az áram 
tendernek az értéknek megfelelő módon szerződni tudjanak a piacról. Az alsó hangon egy 3 
és 3,5 hónapos előkészítést követő tendereztetési folyamat. Egyébként a Mezőföldvíz 
folyamatosan figyelte a piacot, tehát az a része, hogy mi volt itt a piacon és mi volt a 
várakozás, látták azt, hogy a nyár közepén, júniustól egészen szeptember hónap végéig, 
inkább október végéig, 100 forint felett voltak ezek az árak. Ők egyébként 69,5 forintért 
szerződtek le. A Nemzeti Viziközmű Zrt. egyébként 120 forinton szerződött le ugyanazon a 
nyáron. Amit ő átvett május 1-jén Dunaújvárosi Önkormányzat, ott nincsen, pontosabban 
viziközmű rendszer, ott nincsen szerződött összeg sem. Tehát azt, hogy most milyen 
kérdések honnan jönnek, ő szeretné felhívni a figyelmét mindenkinek arra, hogy neki egy 
dolgot kell követni az a jogszabályi környezet. Ha a jogszabályi környezetben azt látja, hogy 
pl. egy közbeszerzés beszerzési metodika nincsen alkalmazva egy cégnél, egy áram 
beszerzés tekintetében, ami több száz millió forintos éves költséget jelent, akkor neki kutya 
kötelessége ezt a rendszert bevezetni és ezt a rendszert megkövetelni a folyamatban a saját 
kollegáitól. Úgyhogy a saját áram beszerzési tenderük az jogszabályi környezetnek 
megfelelő metodikában lett összetéve. A Kiskunvíz, amit említett egyébként nem várt meg 
senkit, gyakorlatilag egy olyan előkészítetlen állapotot találtak, tavaly február 5-én talán, 
amelyben a csatlakozási szándékban eljáró gesztor, hogy hívják bróker cég, beszerzését 
sehol nem találták. Tehát egy olyan közbenjáróval dolgozott együtt a viziközmű 
rendszernek néhány üzemeltetője, amelynél beszerzési folyamat nélkül kellett volna neki 
csatlakoznia egy olyan folyamathoz, amely egyébként nem volt előkészítve maga a műszaki 
háttér, adattartalom. A teljes dokumentációt szívesen átadja. Belső vizsgáltuk volt e 
tekintetben, amiben az összes ilyen típusú háttér anyag és ilyen szempontból az FB-nek 
nagyon fontos szerepe volt, mert ebben támogatták őt. Tehát a teljes tiszta igazságot 
érdemes egyébként körbejárni. Ugye ő annak idején is mondta, hogy nyissák ki ezt az ajtót 
és beszélgessenek erről a rendszerről, mert számos ilyen hasonló érdekességet tudok ő 
elmondani, amivel ő nem szeretne senkit se zavarni. Az ő dolga az, hogy előre nézzen, és 
előre mutassa be azokat a lehetőséget, amivel a piacon egyébként találkozik a viziközmű 
szolgáltató. Elsődleges kérdés egy viziközmű rendszernek az üzemeltetésénél, tudja-e a 
saját díjbevételéből üzemeltetni a rendszert? Ő ezt a legutolsó testületi ülésen, amikor ő itt 
szerepelt, szintén elmondta, hogy ezt a Mezőföldvíz Kft.-t mozgató rugóval lehet életben 
tartani. Ha emlékeznek rá ő elmondta azt, hogy egyrészt növekedési pályát kell neki 
biztosítani, hiszen a 2012-13-ban létrejött Mezőföldvíz az egy vízszintes lokáció volt, egy 
hosszú vezeték szakasszal bíró rendszert képvisel, ez önmagában sokkal több működési 
költséget eredményez, mint egy Dunaújváros, ami lokációban sokkal összetettebb és 
zártabb működést biztosít. Ez egyébként látszik, ma már látják a Dunaújvárosi számokon, 
hogy a Dunaújvárosi költség oldal, holott hasonló méretű az ellátási terület, 
Mezőföldvízként 170 ezer fogyasztói egyenértékkel dolgoznak, ők 155-tel. Tehát hasonló a 
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két terület. Egyharmad annyi áramot fogyasztanak. Merthogy neki egy szennyvíz telepe van, 
nekik 17. Neki 150 km hosszú ivóvíz rendszere van, nekik közel ezer, 940 km hosszú ivóvíz 
rendszerük van. Ebből fakadóan az átemelők, a szivattyúk és stb. sorolhatná, ami 
elektromos áramot fogyaszt, az mind sokkal, de sokkal több a Mezőföldvíz meglévő 
rendszerében, mint mondjuk a Dunaújvárosi Önkormányzat rendszerében. Azt a 
megállapítás tette, hogy egyrészt a növekedési pálya, ha most nem lenne ez az energetikai 
átárazás, Dunaújváros, ha csatlakozik hozzájuk, akkor kb. 50 millió forint pozitív eredményt 
tud hozni az ő mínusz 250 milliójukhoz. Azt is elmondta, hogy kb. ez a Mezőföldvíz Kft. éves 
szinten akármit is csinálnak egy kb. 250 millió mínuszt termel mindig. Ez ugye a másik lába, 
amit jelzett a múltkori felszólalásában, az a fejlesztés. Ha fejlesztéseket kap a Mezőföldvíz 
Kft., ezeknek a fejlesztéseknek a pozitív eredmény tartalmából, a nyereségtartalmából 8-10 
%-ból egyébként ezeket a veszteségeket kompenzálni lehet. Ebben az évben, és itt megint 
válaszolna Barnabás úrnak a felvetésére, hiába tervezett ő tavaly novemberben több mint 
3 milliárd forintnyi beruházást, első sorban a Paks II. fejlesztéseknek az ütemterv szerinti 
háttér közmű fejlesztésnek a lebonyolítására, az pont nulla volt ebben az évben. Ennek az 
oka jellemzően a háborús okok. Erről azt gondolja, hogy itt ebben a teremben senki nem 
tehet. Tehát annak a kiesése, illetve volt még egy másik gondolat menetük, amiben szintén 
volt egy testületi döntés tavaly novemberben és decemberben, ez is emiatt ezt a 
finanszírozási GEP-et szolgálta volna, hogy kezeljék. Ez a holdingosítási folyamat, de ez ma 
nem napirendi kérdés. De nyilván a holdingba történő szervezése egy vállalat csoportnak az 
az izgalmi pontja, hogy az irányítást és a vezetést hogyan tudják több cégben szétosztani és 
ennek következtében költséget csökkenteni. Ez ma nem kérdés, erről majd szerinte a 
legközelebbi testületi ülésen fognak egyeztetni, de lényeg az, hogy ezek azok az elemek, 
amik akkor tavaly év elején, tavalyi év végén és bocsánat idei év elején úgy látszottak, hogy 
véghez vihetőek, ezek a háború miatt, és az ebből generálódó inflációs válság és 
áremelkedések miatt nehezen lekövethetőek. Mi történt a hitellel? A kormány jóváhagyta a 
felvételéhez kapcsolódó, a stabilitási törvény értelmében megfelel a Paks által benyújtott a 
Mezőföldvíz számára adható, egyébként 700+ 800 millió forintnyi hosszú lejáratú hiteleknek 
a háttere. Van banki döntésük is. Tehát van egy nyertes bank, aki ezt a finanszírozást 
egyébként szívesen adja. Nem hozta még be a testület elé. Tehát szeretné jelezni, hogy ez a 
hitel, jelen pillanatban folyószámlahitel-keretből gazdálkodik, ezt a tagsága ezt ismeri. Ott 
van egy beszámolási kötelezettsége e tekintetben. Hosszú lejáratú hitel tekintetében 
szerinte a következő testületi ülésre be fogja hozni, mert azt ígérte Barnabás úrnak. 
Folyamatosan kétségek voltak, hogy most milyen finanszírozás fog finanszírozni. A 800 
millió forintos forgó eszköz hitel, ami ilyen néven futott az előterjesztéseikben, azért, hogy 
Dunaújvárosnak az átvételét tudja megfelelő módon kezelni, e mögött egy energia hivatal 
által kiadott határozat lesz, amelyben felsorolják azokat a beruházási pontokat, amiket a 
Dunaújváros átvétele kapcsán működtető vagyon tekintetében nem találtak ott helyben. És 
gyakorlatilag egy hosszú egyeztetés következtében 800 millió - 900 millió forintnyi 
határozat lesz a birtokukban, avval fognak megjönni egyébként a testület elé, abból fog 
látszani az, hogy mi lesz a megtérülése annak a bizonyos hitelnek. A 700 millió forintos 
beruházási hitel szintén nem lett felvéve, hiszen nem hozta be a testület elé. Mert hogy az 
beruházási hitel. És miután az előbb elmondta, hogy alapvetően a háborús okok miatt nem 
tudtak megfelelő beruházásokat előkészíteni. Előkészíteni előkészítették de folytatni nem, 
mert a finanszírozási lába hiányzott. És azt Is mondta a múltkori testületi ülésen Is hogy, 
csak és akkor hajlandó beruházási hitelt felvenni, ha azt látja, hogy 100 %-os háttér 



11

megtérülés biztosítható, vagy mondják egy PIP-es finanszírozásnál látjuk azt hogy 100 %- 
bán intenzív a támogatás, annak az előfinanszírozása lehet. Vagy olyan KEHOP-os 
pályázatokat ahol egyébként az önrész is egyébként már láthatóan megvan akár az 
önkormányzatoknál, akár más metodikából. Csak ebben az esetben hajlandó beruházási 
hitelhez hozzányúlni és azért, mert vannak olyan beruházásaink, amik éven túlra átnyúlnak 
és ott lehet, hogy ezt a fajta likviditási problémát ilyen típusú hitelekkel kell megoldania a 
vállalatnak. Szeretné tehát akkor még egyszer jelezni a testületnek, hogy ha majd ott 
tartanak, hogy szeretne szerződést kötni hosszú lejáratú hitelnél, egyébként, amihez 
minden döntésük egyébként ma már megvan, kivéve azok a háttér dokumentumok, 
amelynek következében mindenki megnyugodhat, hogy nem ázván, hogy majd Paksnak ott 
kell helytállni és hajrá. Hanem van egy metodika, amely mögött konkrét határozatok állnak 
mondjuk az újvárosiak esetében az energia hivatal oldaláról, akkor majd akkor ő ezzel 
előjön és akkor arról tudnak egyeztetni, hogy ezt akkor hogyan és milyen módon szeretné a 
vállalat igénybe venni. Ő azt hiszi, hogy röviden most talán ennyit szeretne.

Szabó Péter: Köszöni igazgató úr.

Heringes Anita: Igazából neki mindegy, hogy ki adja meg a választ, Ulbert képviselő társa, 
polgármester úr, vagy ügyvezető igazgató úr. Mennyi a vagyona? Milyen vagyona van most 
a cégnek? Azért aktuális a kérdés most, mert képviselő társnőjük felvetette, hogy nincs 
ebben komolyabb vagyon. Mert hogy csak rozsdás csövek vannak, ezért kíváncsi, hogy 
akkor ez mennyi a nem nagy vagyon. Vagy ha most ez nem, akkor írásban megkaphatná-e 
erre a választ.

Szabó Péter: Igazgató úr? Jegyző úr?

Dr« Blazsek Balázs: Ugye a közmű vagyon az önkormányzati tulajdonban van. Paksra 
vonatkozóan a kartonokban majd össze lehet adni. Milliárdos nagyságrend. Fillérre hadd ne 
mondja meg. Tehát az náluk van nyilvántartva. A cégvagyon és egyébként azt átadásra 
kerül-e vagy milyen működtető eszközt vesz majd át az állam, azt most még ő meg nem 
mondja. Azt az ügyvezető úr tudja megmondani, hogy mennyi a cég érték. Egyáltalán, hogy 
átvesz-e ebből valamit, biztos, hogy átvesz, mert lesz paksi telephely, vagy nem tudja 
szervezeti formát se, tehát a náluk a nyilvántartás szerint és csak a városit tudja 
megmondani, nyilván Madocsát nem, meg mást se, az kigyűjtik, de az ilyen nagyobb összeg 
lesz a nyilvántartás szerint. Aztán, hogy ez valóban forgalmi értékben mit jelent, azt a jó isten 
tudja, náluk egy nyilvántartási érték van. Mert pl. a Péter utca biztos, hogy szerepel 
valamilyen összeggel, de senki nem adna érte egy vasat sem.

További kérdés, hozzászólás nem hangzottéi.

Szabó Péter: Szavazásra bocsátja a határozati javaslat elfogadását.

A képviselő-testület o határozati javaslatot - 7 igen, 5 nem szavazattal- elfogadta és az alábbi 
határozatot hozta:

Paks Város Önkormányzata Képviselő-testülete
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140/2022. (Vili. 23.) határozata

Döntés víziközmű társaság integrációjának előzetes szándékáról

1. Paks Város Önkormányzata Képviselő-testülete, a többségi tulajdonában álló 
Mezőföldi Regionális Viziközmű Korlátolt Felelősségű Társaságnak a víziközmű 
szolgáltatásról szóló 2011. CCIX. törvény (Vksztv.) 5/H. §-a szerinti integrációjára 
vonatkozó szándékával egyetért, azt támogatja és felkéri a polgármestert, hogy a 
képviselő-testület e határozatban foglalt szándékáról a Nemzeti Víziközművek Zrt-t 
értesítse.

2. A Képviselő-testület az 1. pont szerint meghozott előzetes szándéknyilatkozat 
alapján felhatalmazza Perlik Tamás ügyvezető urat az integrációval kapcsolatos 
tárgyalások szükség szerinti lefolytatására azzal, hogy ezen tárgyalások státuszáról, 
valamint azok eredményéről, a felmerülő kötelezettségekről a Víziközmű Társaság 
taggyűlését haladéktalanul tájékoztassa.

Felelős: Szabó Péter polgármester, a 2. pontban foglaltak tekintetében: Perlik 
Tamás ügyvezető

Határidő: azonnal, az 1. pontban foglaltakról a Nemzeti Víziközművek Zrt. 
tájékoztatására: 2022. augusztus 31., a 2. pontban foglaltakra: a Vksztv. 
szerint

2. Mezőföldvíz Kft. társasági szerződésének módosításához felhatalmazás adása a 
polgármester részére
Előadó; Szabó Péter polgármester

Szabó Péter; Ismerteti az írásos előterjesztés lényegét és a határozati javaslatot.

Kérdés, hozzászólás;

Barnabás István: Ügyvezető igazgató úr jó, hogy itt van. Akkor most konkrétan tőle kérdez 
egy két dolgot. Ő sokkal reálisabb döntésnek tartaná azt, hogy egy reálisabb helyzetnek 
tartaná ezt, ha úgy döntenének a tisztelt képviselő hölgyek és urak egy sok milliárdos 
közösségi vagyonnak az el/átadásáról, valaki másnak, ha legalább látnák, hogy valóban a 
cég, ami miatt ugye ezt a vagyonátadást meg kell csinálni, milyen helyzetben van. Eddig 
csak azt hallották, hogy rossz helyzetben van, de nem láttak semmit. A tavalyi évi beszámoló 
az hurrá optimista beszámoló volt. Ugye ahogy ezt a felügyelő bizottság elnöke ezt annak 
idején itt elmondta. A tavalyi évben még minden rendben volt. Tehát akkor legalább 
látnának egy 2022.1. félévi üzleti beszámolót. Gondolja ilyen készülhet, vagy készült, vagy 
hát nyilván valahogy be kell bizonyítaniuk maguknak, hogy legalább önmaguk 
megnyugtatására, hogy a helyzet valóban rossz. Vagy elhiszik csak úgy minden nélkül? 
Tehát oké, most a hitelről hallottak. De pl. miért nincs csatolva az előterjesztéshez az az 
Excel táblázat, amit ugye most ki kell tölteniük és az igény nem tudja az igény benyújtásával, 
jelzésével vagy majd csak szeptemberben el kell a Nemzeti Viziközmű Zrt.-nek küldeniük 
egy sima Excel tábla, ami tulajdonképpen arról szól - megvan a feltétel rendszerben ott van 
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ennek a kitöltetlen üres változata - arról szól, hogy be kell számolni arról, hogy mennyi a 
veszteség. Mennyi a törzstőke emelést igényel a cég az állam részéről az év második felében, 
vagy amikor létrejön a vagyonátadás. Hiszen ugye ezt ígérik, hogy a vagyon meg a cég 
vagyon fejében majd ők rendbe teszik a céget, a veszteségeket fedezik. Törzstőke emeléssel. 
Legalább ezt az Excel táblázatot, amit biztos, hogy meg kell csinálniuk, hiszen ezzel jelzik az 
igényeiket, legalább ezt mellékelték volna az előterjesztéshez. Hát a holdingosításról már 
nem kérdez, mert az már úgyis ment a kukába. Mondjuk erre is a Mezőföldvíznél is el volt 
különítve elég sok pénz, 100 milliós összeg, és ha jól emlékszik a PFV Zrt.-nél is. Tehát azért 
majd előbb utóbb erről kellene beszélni, hogy mi lett ezeknek az elkülönített pénzeknek mi 
lett a sorsa. Mi a helyzet a Paks 11. beruházás kapcsán indított mintegy 2 milliárd forint értékű 
tervezési munkákkal? Ezek a tervezési munkák gondolja a háború miatt nem álltak le. Vagy 
akkor kérdezi, hogy akkor ezek leálltak, vagy ezek megvannak már? Azért pl. ez tipikusan 
egy olyan beruházási jellegű feladat, amit a Mezőföldvíz el tud látni.

Szabó Péter: Bocsánatot kér, amiért képviselő úrba folytja a szót, de az imént említett 
gondolat és ennek a gondolatmenetéhez ő nem lát összefüggést a jelenlegi napirendi 
ponttal így kéri képviselő urat, hogy szorítkozzon erre a napirendi pontra. Ennek a 
kérdéskörnek semmi köze ehhez a napirendi ponthoz.

Barnabás István: Abszolút van köze hozzá. Egy két milliárd forintos munka.

Szabó Péter: A társasági szerződés módosításhoz ennek a kétmilliárd forintos 
beruházásnak ő azt gondolja nincs összefüggésben ezzel a napirendi ponttal. Úgyhogy kéri 
a képviselő urat, hogy a napirendi ponthoz kapcsolódó kérdéseket tegyen fel.

Barnabás István: Jó tehát akkor még egyszer megkérdezi, hogy mi van a két milliárd 
forintos Paks ll. tervezési munkákkal, hiszen a cég helyzetét ez döntően befolyásolhatja egy 
kétmilliárd forintos árbevétel megléte vagy nem megléte. Felfüggesztése vagy nem 
felfüggesztése. Tehát akkor még egyszer összefoglalná, hogy féléves beszámoló kéne a 
kitöltött Excel tábla, amit az integrációs oldalról lehet letölteni és ki kell tölteni, mert csak 
úgy lehet pályázni erre az integrációra, illetve a Paks ll-es munkákkal mi a helyzet. Ezek 
lennének a kérdései.

Perlik Tamás: Számszaki adatok azért nem szerepelnek jelen előterjesztésben, mert ha 
elolvasták a nemzeti viziközműek, illetve a minisztérium által adott ütemtervnek a 
metodikáját, abban az van benne, hogy az energia hivatallal kell neki folyamatos 
egyeztetést folytatnia a működési költségeknek a tényleges összegszerű megjelenítése 
tekintetében. Tehát ott neki van egy energia hivatali engedélyeztetése és ő azt nyilván a 
testület elé fogja tárni, amikor annak az összes számsorát már ők is tisztán látják. Az ázsiós 
tőkeemeléssel, ha és amennyiben úgy dönt a tisztelt taggyűlésen majd a jövőben, hogy 
élnének ezzel a lehetőséggel, hogy a négy típusú döntésnek kell majd megszületni 
szeptember hónapban. Az egyik döntés az arról szól, hogy mi van a viziközmű vagyonnal, 
tehát ami a föld alatt elásott madzagok, az átemelők, a szennyvíz telep és mindenféle kutak. 
A másik a működtető vagyon témakör. Csak hogy legyen tiszta, hogy azért ezek rétegekben 
egymásra épülő kérdéskörök. Ebben mindben tárgyalni kell. Tehát arról szól a mai testületi 
ülésnek a döntési pontja, hogy ezekre a tárgyalásra megkapja a felhatalmazást a végén a 
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taggyűléstől. Hiszen e nélkül nehéz bármiről beszélni, ezt majd a szeptemberi testületi 
ülésen, nyílt fórumon végig tudják elemezni, hogy hová jutottak. Harmadik fontos kérdés, 
hogy a Mezőföldvízben lévő tulajdonrészekkel mi van. Azért nekik az elmúlt időszakban, 
vagy neki az elmúlt időszakban a főbb tulajdonosokkal számos informális egyeztetés zajlott 
és ott ő azt látta, hogy a települések többsége például szabadulna ettől a tulajdontól, hogy 
vegye át az állam. Ez is egy izgalmas kérdés. És ugye a feladat ellátásban benne van 
magában a metodikában, nemcsak a vagyont adom át, hanem az ezzel járó feladatot is. Ő 
azt gondolja, hogy és nem fejezte be az előző gondolatát. Ugye vagy a cég maga megáll a 
saját lábán, vagy hitelhez folyamodik, ez még egyelőre kérdőjelek vannak. Harmadik pedig, 
hogy jön egy olyan kormányzati segítség, és ő ezért kérte ezt a testületi ülést, és ezt a 
szereplést a mai napra, hogy a tárgyalási lehetőséget ne tolják el maguktól, mert ebben a 
piaci helyzetben, ebben a válságos helyzetben, amit a háború okoz, ebben a helyzetben 
nekik minden egyes fillért meg kell ragadni, ami adott esetben segítségként jelentkezik. És 
egyébként visszatérve a számszaki adatokra, a szeptemberi testületi ülésen látni fogják azt, 
hogy egyébként mi az a veszteség. Hogy miért nincsen egyértelműen kinyitva ez az ajtó, ezt 
is Barnabás úrnak jelzi, hogy mert hogy két viziközműről beszélgetnek. Az ma még nem 
tisztázott, hogy Dunaújváros adatait bele kell tennie ebbe az adat halmazba, vagy sem. Ez 
logikailag nagyon nem mindegy. Az újvárosi negatív számok nagyságrendileg 400 millió 
körül vannak, a Mezőföldvízé pedig kb. egy milliárd körül vannak. Ennek egy része 
egyébként valóban, ahogy képviselő úr említette, az áram beszerzést, majd átadja, hogy azt 
mindenki tudja szemlélni, hogy annak mi volt a metodikája. Tervezéssel kapcsolatban pedig 
bocsánat még egy mondat csak. Zajlik ez a tervezés, számos anyag érkezik most is ki, 
legizgalmasabb kérdéskör az a Borsócséplő tervezése, mert ugye azok a kutak, amelyekkel 
egyébként a Paks 11. fejlesztésekhez a vizet tudja biztosítani hosszú távon a rendszer, ennek 
pont most jött ki az anyaga, hogy ezek már az utolsó simításokon vannak. Ehhez 
kapcsolódik egyébként a sokszor emlegetett szennyvíztelep korszerűsítés, mert anélkül ezt 
nem lehet megoldani. Úgyhogy az a válaszom erre, hogy igen zajlik ennek a tervezésnek az 
aktív szakmai háttérmunkája.

Barnabás István: Élne a második felszólalási lehetőséggel is. Egy kicsit summázva a 
dolgokat. Tehát ő úgy gondolja, hogy addig amíg nem látják ténylegesen a Mezőföldvíz Kft. 
tényleges gazdasági helyzetét, és ezt nem bemondásra érti, hanem könyvvizsgáló által 
elfogadott beszámolóra, legalább egy fél éves beszámolóra, addig borzasztó nagy 
felelőtlenség ilyen döntést meghozni. Tehát egyébként nem beszélt ügyvezető igazgató úr 
a kitöltendő Excel tábláról. Hogy legalább az miért nem került eléjük. Abból legalább látnák, 
hogy mi a helyzet. Tehát a kérdésekre adott válaszok őt abszolút nem nyugtatták meg, hogy 
ez nekik a legjobb megoldás, hogyha tokkal vonóval a paksi emberek vagyonát odaadják 
most az államnak, tudva azt, hogy előbb utóbb majd Mészáros Lőrincnél, vagy valami hozzá 
hasonló oligarchánál fog kikötni, vagyonkezelésre. És akkor már nem lesz rezsi csökkentés 
és beleszólásuk se lesz a díjakba. Hanem akkor majd meg fogják mondani, hogy ennyi a díj 
és kész. Úgy gondolja, hogy a képviselő-testület nem Mészáros Lőrinc oligarcha sameszának 
szegődött. Letettek egy képviselői esküt, amiben Paks város fejlődésének biztosítására 
szegődtek el annak idején. Ö ezt a maga részéről mindig is komolyan gondolta. Eddig úgy 
gondolta, hogy a többségi oldal is komolyan gondolja, habár ebben már elbizonytalanodott 
a szemét szállítás, a szemét biznisznek az átjátszásában, az oligarcháknak. És most már úgy 
látja, hogy ők ezt nem komolyan gondolják. A FIDESZ-KDNP ezt az egészet pártfeladatként 
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tekintik. A párt kiadta az utasítást. Most ez az utasítás, hogy az egészet oda kell adni az egész 
vagyonukat. Majd jön a következő is. Nyilván majd. Van még vagyona a városnak. 
Valamennyi. Bár egyre kevesebb. Mert egyre több mindent elvesz és magához von az állam. 
Az önkormányzatiság egyre jobban kiüresedik. Itt Pakson is meg az egész országban. 
Úgyhogy az lenne a kérése a FlDESZ-KDNP-s képviselőkhöz, hogy gondolkozzanak el rajta, 
gondoljanak a lelkiismeretükre és gondoljanak arra, hogy majd azért a választókkal ezzel a 
döntéssel egyszer el kell, hogy számoljanak.

Szántó Zoltán; A tényszerűség kedvéért tájékoztatná a tisztelt képviselő-testületet, hogy 
Paks Város Önkormányzatának 10 éve nincs beleszólása a díjak megállapításába.

Leber Ferenc: Nagyon örül, hogy ennyi politikai lózungot hallgathattak itt meg. Sajnos 
mindig csak kritikák hangzottak el, és egyetlen egy alternatív javaslat sem. Szeretett volna 
ezekből is hallani, annak ellenére, hogy még egy nagyon kezdeti stádiumában van ez a 
folyamat. Remélte, hogy ilyeneket is fel fog vetni a tisztelt ellenzék és amikor majd 
ténylegesen döntés közeli helyzetbejutnak, reméli, hogy felkészülnek mindezekkel és nem 
ismét csak politikai lózungokat fognak hallani.

További kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

Szabó Péter: Szavazásra bocsátja a határozati javaslat elfogadását.

A képviselő-testület o határozati javaslatot - 7 igen, 5 nem szavazattal - elfogadta és az alábbi 
határozatot hozta:

Paks Város Önkormányzata Képviselő-testülete 
141/2022. (Vili. 23.) határozata

a polgármester részére a Mezőföldvíz Kft. társasági szerződés módosításához 
felhatalmazás adásáról

Paks Város Önkormányzata Képviselő-testülete, mint a Mezőföldvíz Kft. tagja, a Kft. 
taggyűlésére előterjesztendő, a jelen előterjesztés mellékletét képező, a Mezőfölddvíz Kft. 
társasági szerződésének módosítására vonatkozó előterjesztésében foglaltakkal egyetért 
és felkéri a polgár mestert, hogy álláspontját az írásbeli szavazás során képviselje.

Felelős: Szabó Péter polgár mester
Határidő: azonnal

3. A Protheus Holding Zrt. vezérigazgatójának megválasztása
Előadó: Szabó Péter polgármester
véleményező: Jogi, Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság, Gazdasági Bizottság

Szabó Péter: Ismerteti az írásos előterjesztés lényegét és a határozati javaslatot.

Kérdés, hozzászólás:
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Heringes Anita: Tavi Tamás urat keresi. De úgy látja, hogy nincs jelen.

Szabó Péter: Valóban.

Heringes Anita: Kérdést szeretett volna feltenni neki. Ugye az előző cégvezetőnek is úgy 
választották meg, hogy nem tudták, hogy ő lesz. Hanem csak beült a fiatalember ide a 
patkóba és mondta, hogy ő Tavi Tamás. Semmilyen életrajzot nem láttak. Semmilyen 
szakmai anyagot róla nem láttak. És úgy kellett szavazzanak róla. Most a következő 
cégvezetőnek is megválasztják és nincs itt. Csak ugye az ember azóta miután már tudták a 
nevet, utána tudott nézni és azért benne felmerülnek kérdések. Amiket szívesen feltett 
volna most neki. Mert ugye Ő a TÜKE Pécs közlekedési cégtől érkezett hozzájuk. Azzal a 
céggel kapcsolatban most nem kevés per van. És megkérdezte volna tőle, hogy reményei 
szerint neki nincsen semmilyen összefüggés vele kapcsolatban ezekkel a perekkel 
kapcsolatban. Mert nyilván úgy tud dönteni az ember nyugodtan és jó szívvel, de így nem 
tud igennel szavazni, hiszen nincs itt, hogy megválaszolja a kérdéseket, mint ahogy a 
múltkor sem tudtak kérdéseket feltenni, mert akkor még nem tudták, hogy ő az.

További kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

Szabó Péter: Szavazásra bocsátja a határozati javaslat elfogadását.

A képviselő-testület a határozati javaslatot- 7 igen, 5 nem szavazattal - elfogadta és az alábbi 
határozatot hozta:

Paks város Önkormányzata Képviselő-testülete 
142/2022. (Vili. 23.) határozata

a Protheus Holding Zrt. vezérigazgatójának megválasztásáról

1. Paks Város Önkormányzata Képviselő-testülete, mint Alapító a Protheus Holding 
Zártkörűen Működő Részvénytársaság (7030 Paks, Dózsa György út 55-61., a 
továbbiakban: Társaság) Alapszabályának 8.2. d) pontjában rögzített jogkörében 
eljárva a Társaság vezérigazgatójának 2022. augusztus 23-i hatállyal 2027. augusztus 
22. napjáig tartó határozott időre Tavi Tamás urat (született: Pécs, 1975. május 8., 
anyja neve: Takács Edit, lakcíme: 7626 Pécs, Rákóczi út 69. 2. em. 6 a., 
állampolgárság: magyar) választja meg.
A Vezérigazgató a vezérigazgatói tisztségét ingyenes megbízási jogviszonyban látja 
el.

2. A Képviselő-testület felhatalmazza a vezérigazgatót, hogy a törvényes határidőn 
belül a vezérigazgató megválasztásának cégbíróság felé történő bejelentését tegye 
meg.

Felelős: Szabó Péter polgármester, a 2. pontban foglaltak vonatkozásában: Tavi 
Tamás vezérigazgató
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Határidő: azonnal, a 2. pontban foglaltak vonatkozásában: a vonatkozó
jogszabályokban foglalt határidőn belül

4. Ingatlan tulajdonszerzés (tehermentesítő feltáró út és a Györkönyi utca 
korszerűsítéséhez kapcsolódóan)
Előadó; Szabó Péter polgármester
véleményező: Jogi, Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság, Gazdasági Bizottság

Szabó Péter: Ismerteti az írásos előterjesztés lényegét és a határozati javaslatot. A 
véleményező bizottságok az előterjesztést megtárgyalták és a képviselő-testületnek 
elfogadásra javasolják.

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

Szabó Péter; Szavazásra bocsátja a határozati javaslat elfogadását.

A képviselő-testület a határozati javaslatot -12 igen szavazattal, egyhangúlag - elfogadta és 
az alábbi határozatot hozta:

Paks Város Önkormányzata Képviselő-testülete 
143/2022. (Vili. 23.) határozata

A tehermentesítő feltáró út valamint a Györkönyi utca rekonstrukciójához szükséges 
ingatlanok tulajdonjogának megszerzéséről

Paks Város Önkormányzata Képviselő-testülete felhatalmazza a Polgármestert
1. a Paks, hrsz. 0444/2,0444/3,0432/5,0432/4,0450/2,0450/25 ingatlanok (a továbbiakban: 
érintett ingatlanok) tekintetében - Paks Város Önkormányzata Képviselő-testületének az 
önkormányzati vagyonnal való gazdálkodásról szóló 3/2013. (II. 26.) önkormányzati 
rendelete (a továbbiakban: R.) vonatkozó rendelkezéseivel összhangban, - a 
tulajdonszerzéshez szükséges intézkedések megtételére az előterjesztés mellékletében 
szereplő adásvételi szerződés mintában rögzített feltételekkel: ajánlattételre, a tárgyalások 
lefolytatására, az ingatlanok tulajdonjogának kisajátítást helyettesítő ingatlan adásvételi 
szerződéssel történő megszerzésére legfeljebb az igazságügyi szakértői értékbecslésben 
meghatározott vételáron - amennyiben az R. szerint szükséges, a Gazdasági Bizottság 
egyetértésével -,
2. az 1. pontban foglaltak sikertelensége esetén az érintett ingatlanok kisajátítás útján való 
ingatlanszerzésére,
3. az 1-2. pontban foglaltakhoz szükséges dokumentumok aláírására az előterjesztés 
szerint.

Felelős: Szabó Péter polgár mester
Határidő: azonnal, az adásvételi szerződések megkötésére: 2022. december 31.

5. Döntés a Környezeti vizsgálat lefolytatásának mellőzéséről (Városi csomag - 
Teljes eljárás)
Előadó; Szabó Péter polgármester
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véleményező: Városépítő Bizottság,

Szabó Péter: Ismerteti az írásos előterjesztés lényegét és a határozati javaslatot. A 
véleményező bizottság az előterjesztést megtárgyalta és a képviselő-testületnek 
elfogadásra javasolja.

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

Szabó Péter: Szavazásra bocsátja a határozati javaslat elfogadását.

A képviselő-testület a hotározotijavaslatot -10 igen, 2 tartózkodás szavazattal - elfogadta és 
az alábbi határozatot hozta:

Paks Város Önkormányzata Képviselő-testülete 
144/2022. (Vili. 23.) határozata

Döntés a Környezeti vizsgálat lefolytatásának mellőzéséről (Városi csomag - Teljes 
eljárás)

Paks Város Önkormányzata Képviselő-testülete az épített környezet alakításáról és 
védelméről szóló 1997. évi LXXVIll. törvény 9/B. §-ában, a Magyarország Alaptörvénye 32. 
cikk (1) bekezdés b) pontjában, továbbá a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 
2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 1. pontjában foglaltak alapján az alábbi 
határozatot hozza:

A környezet védelméért felelős államigazgatási szervek véleménye alapján a 
településrendezési eszközök módosítása során a „településrendezési eszközök 
módosításának kiegészítése Városi csomag - Teljes eljárás” ügyében nem tartja 
szükségesnek a környezeti vizsgálat lefolytatását, azzal a feltétellel, hogy amennyiben a 
TMKH Állami Főépítészi Irodája bármely módosítással kapcsolatban kéri a környezeti 
vizsgálat lefolytatását úgy abban az esetben erről újabb döntést hoz.

Felelős: Szabó Péter polgár mester
Határidő: azonnal

Szabó Péter: Megállapítja, hogy a képviselő-testület a napirend anyagát megtárgyalta, 
megköszöni a munkát és az ülést 10:14 órakor bezárja.

Kmft.

SzabóÁPéter 
polgá/'mester

Dr. Balázs 
ím/etes feljegyző


